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Mark Tuitert (29) speelde een belangrijke rol na de opheffing van 
de DSB-schaatsploeg. Hij probeerde de boel bij elkaar te houden. 
Een monoloog, bij de NK afstanden. “Je móet stelling nemen.”
Door Nando Boers

‘Ik zei: 
fuck het 
allrounden’

NK afstanden
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mag ik ook los van mezelf. Ik moet de 
drang alleen af en toe beteugelen en dat 
is een redelijk automatisme geworden.

“Vroeger trainde ik altijd snoeihard. Een 
beetje uit onzekerheid. Extra trainen heb 
je in de hand. Ik heb nooit alleen op mijn 
talent vertrouwd. Ik wil niets aan het  
toeval overlaten, niet achteraf moeten 
zeggen: ‘Vind je het gek dat je zilver hebt 
gehaald!’ 
Ik liet me gek maken bij Spaar Select.  
Ik kwam daar in 2000 en met Erben 
Wennemars aan de ene kant en Gianni 
Romme aan de andere kant ging ik hele
maal over de kop. Ik sprintte met Erben 
en reed lange afstanden met Gianni. 

zoveel meer dan die medaille of die  
eerste prijs. Nu is alles nog gericht op  
die medaille. Alles wat ik erbij leer, is 
mooi meegenomen. Maar stel dat het 
succes uitblijft, dan heeft het topsport
leven toch veel zin gehad. Natuurlijk.

“Je bent jong, je ziet het gevaar niet, je 
kunt de hele wereld aan en je denkt: het 
loopt wel los, wat kan er in godsnaam  
misgaan? Uiteindelijk zijn er heel veel 
dingen die mis kunnen gaan. Het is niet 
alleen een kwestie van hard trainen. Het 
gaat er om dat je met die andere factoren 
weet te dealen. 
“Ik word steeds scherper, uitgesprokener. 
Dat proces duurt blijkbaar een paar jaar. 
Ik had het liever op mijn twintigste gewe
ten, maar zo zit het leven niet in elkaar. 
Dit heeft ook zijn charme. Als ik terugval, 
dan krabbel ik weer op, en ik zal er komen, 
verdomme, hoe dan ook.”

Cowboy
“Ik zie mijn loopbaan als een grote les over 
mezelf. De wereld om me heen verandert, 
ik verander en hoe ontwikkel ik me daar 
in? Je maakt zoveel mee in een topsport
leven, het is zó uitgediept. In het begin 
van mijn loopbaan dacht ik er niet zo bij 
na. Het was: hallelujahcowboyvol d’r 
iniedereen eraf rijden. Zo hard mogelijk 
trainen en jezelf zoveel pijn doen zodat 
het in de wedstrijd een makkie is. Lang
zamerhand kom je er achter dat het niet 
altijd zo werkt. Je leert je tijd te verdelen, 
te leven voor je sport.

“Ik ben rustiger geworden, jawel, maar 
het zit in mijn aard om alles uit de kast te 
halen. Vroeger gaf ik toe aan dat gevoel, 
ging ik er vol in. Nu is het pick my fights. 
Tijdens sommige trainingen moet je hak
ken, jezelf pijn doen en dat moet je fijn 
vinden. En dat vind ik nog steeds. Ik kijk 
er nog steeds naar uit. Op die momenten 

Ik weet dat van de scheiding van mijn  
ouders, ik was een jaar of negentien. Op 
een gegeven moment móet je stelling  
nemen, duidelijk zeggen: ‘Ik ga deze kant 
op en ik vraag jullie dat te respecteren.  
Ik kies voor mijn sport en betrek mij niet 
meer in jullie onderlinge strubbelingen.’ 
Dat heb ik een jaar of vier geleden gezegd, 
ik was toen 25. Er zijn altijd zaken die je 
afleiden, maar je moet proberen je kop  
erbij te houden, weten wat je moet doen. 
Nu gaat dat vrijwel vanzelf.
“Je groeit en leert en topsport geeft je  

weinig invloed heb op dit soort zaken.  
Je moet wel voorbereid zijn en rustig  
blijven. Hoewel ik die eerste week slecht 
heb geslapen.

“Ik ben al een paar jaar lid van de atleten
commissie en van de schaatsvakbond. Ik 
zoek graag de discussie op. Ik houd van 
een duidelijke lijn en als ik kan meehel
pen om die uit te zetten doe ik dat graag, 
omdat ik denk dat het ten goede komt 
aan de ploeg, aan de schaatssport en aan 
mezelf. Precies, zo houd je ook controle.”

Strubbelingen
“Ik probeer tegenwoordig de dingen voor 
te zijn. Het komt niet altijd vanzelf wel 
goed. Je moet duidelijke keuzes maken. 

Ik ben teleurgesteld. Ik heb me ge
plaatst voor de komende wedstrijden, 
maar of ik daar nu blij mee moet zijn? 

Dit is al de zoveelste tweede plaats, ik wil 
gewoon een keer de titel, verdomme. Ik 
had gehoopt vandaag op de 1500 meter 
een paar tienden sneller te zijn. Als ik 
schaats zoals nu, ga ik Shani Davis niet 
kloppen.

“Ik ben geen marketeer, maar als je een 
rekensommetje maakt, had je aardige  
exposure kunnen hebben dit weekeinde. 
Onze pakken zijn vaak in beeld geweest 
en we hebben laten zien dat we een heel 
sterke ploeg zijn, ook in de breedte.

“Twee weken geleden riep ik op die pers
conferentie inderdaad: ‘Als een nieuwe 
sponsor van plan is slechts een paar 
schaatsers over te nemen, dan doen we 
het niet. Of allemaal, of niemand. We 
blijven bij elkaar.’ Ik wilde die onduide
lijkheid direct de kop indrukken, want  
ik weet dat je gedonder kunt krijgen als 
mensen individueel worden benaderd. Ik 
wil zaken die niets met sport te maken 
hebben snel kwijt zijn. Dat is in het be
lang van onze ploeg en van mijzelf. Ik 
vind het belangrijk dat iedereen zich 
committeert. Dan sta je sterker. Als je de 
kont tegen de krib gooit, beïnvloedt het 
iedereen. Je moet de rust zien te bewaren. 
Ik ben een van de ouderen en ik wéét dat, 
dus ik probeer dat over te brengen en uit 
te stralen. Ik wil niemand iets opleggen, 
maar ik zeg wel duidelijk wat ik vind. Ik 
heb eerder met dit bijltje gehakt, bij het 
einde van Spaar Select, en soms is het  
een emotionele achtbaan. Ik weet dat ik 

‘Je moet duidelijke 
keuzes maken. Ik 
weet dat van de 
scheiding van  
mijn ouders’

brOns - Hij wil zo graag de titel, maar op de 1000 
meter reikte Mark Tuitert niet verder dan brons. Foto: ANP

“
Vrouw van het weekeinde
Annette Gerritsen
iedereen had het maar over die bank. Of ze nou wel 
of niet met Dsb-stickers zou rijden, of ze al iets 
wist over een nieuwe sponsor, pfff…
boem, ze won de 500 meter, lekkere eerste dag van 
de nk, zo na een seizoen waarin ze wel eens viel of 
een valse start maakte.
een dag later: pats, winnares van de 1000 meter. 
Vol vuur: “Onze ploeg stond op het podium van de 
500 meter op alle treden, op de 1000 meter bezet-
ten we zelfs de eerste vier plaatsen. een beter  
visitekaartje kun je voor een potentiële sponsor niet 
afgeven. Mijn moeder zegt altijd dat je zó hard moet 
rijden dat ze niet meer om je heen kunnen. Dat heb-
ben we gedaan.” Ze had ‘echt niet’ verwacht dat ze 
ook deze afstand zou winnen, ‘de duizend’ had ze 
immers nog nooit gewonnen. “een gevolg van tech-
niektraining ook. ik bewaar meer rust in mijn slagen 
en kon goed doorschaatsen.”
We zeiden haar dat ze tevens genomineerd werd 
voor Sportweeks vrouw van het weekeinde. “Oei,  
nu wordt de druk wel heel groot voor morgen.”
Maar ook een dag later gingen de vuisten gebald  
de lucht in. Ze klokte 1.58,69 op de 1500 meter (‘ik 
dacht: dit kan helemaal niet!’), ireen Wüst bleef ste-
ken op 1.58,92. kort na haar derde huldiging in drie 
dagen tijd kwam ze de perskamer binnen. “nu heb  
ik de titel van vrouw van het weekeinde toch wel 
verdiend of niet?”
Dubbel en dwars.
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Jac Orie (foto), de coach van Tuitert: “Mark heeft 
een belangrijke rol in dit team. Hij laat altijd op 

gepaste momenten zijn stem horen en altijd 
op een positieve manier. Hij is geen jongen 
die ten gunste van zichzelf een proces zal 

willen verstieren. Hij is wel een killer, 
altijd gemotiveerd en hij vecht 

zich dood. Mark is een motor 
in het team.
“Het gaat heel goed met 

hem. Het is vergelijkbaar 
met het jaar waarin hij 

het ek won, in 2004. Hij kan de 1500 meter in Vancou-
ver winnen. Hij is rustiger in zijn kop, kan de trainings-
arbeid makkelijker aan en ik hoef hem niet af te 
remmen. ik maak me totaal geen zorgen, maar och, 
dat is in het verleden wel eens anders geweest. Hij 
denkt soms dat het niet op kan. en als je hem ophitst, 
blijft er niets van hem over. Hij duikt overal in. Zegt-ie: 
‘nog twee doen?’ simon kuipers doet wat je zegt, 
geen streep minder, geen streep meer. stefan Groot-
huis zit er tussenin. stefan is minder halsstarrig in het 
kapot gaan dan Mark. Onverstoorbaar. stefan maakt 
maar één keer een fout. Mark is meer ongeleid.”

Orie: ‘Mark is een motor’

NK afSTaNDEN
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droom in leven te houden: het WK all
round winnen. Ik keek naar mezelf. Wie 
ben ik? Ik ben Mark, ik kan verschrikke
lijk hard schaatsen, ik heb een dosis talent 
meegekregen, ik kan hard trainen, ik heb 
alles redelijk op een rijtje en ik laat me 
niet gek maken. Dat zijn ingrediënten om 
hard te schaatsen. Mijn kracht ligt op de 

niet kapot. Sven heeft dat ook. Als ik die 
langere trainingen erbij ga pakken, wordt 
het relatief zoveel zwaarder en langer. 
Dan kom ik in een gebied waar het heel 
nauw luistert, ga ik gemakkelijk kapot. 
Mijn grens voor het allrounden ligt zo 
nauw – net als bij Ireen Wüst. Als ik een 
training langer doe, dan moet ik hem  
relatief veel rustiger doen dan de duur
jongens.

“Ik vroeg me af of het realistisch was om 
mezelf kapot te blijven martelen om die 

Geen probleem. Ik zie overal de uitda
ging van in. Ik laat me geregeld opnaaien. 
Ik heb de neiging mezelf te slopen, maar 
de voorbije twee jaar, sinds ik het allroun
den heb afgestoten, ben ik niet gesloopt 
uit de zomer gekomen.”

Kapot
“Dat is het verschil tussen allrounden en 
sprinten. Ik kan van nature de 1500 meter 
goed aan. Als de afstand langer wordt, 
kan ik het ook, maar dan wordt het voor 
mij een stuk zwaarder dan voor een stayer. 
Gianni had veel meer duuraanleg, en 
meer moeite met die snelle afstanden.  
Alleen, op die snelle afstanden ging hij 

1000 meter
1 Annette Gerritsen (ex-Dsb) 1.16,83
2 Margot Boer (ex-Dsb) 1.17,18
3 Marianne Timmer (ex-Dsb) 1.17,26

1500 meter
1 Annette Gerritsen (ex-Dsb) 1.58,69
2 Ireen Wüst (TVM) 1.58,92
3 Diane Valkenburg (VPZ) 1.59,29

3000 meter
1 Ireen Wüst (TVM) 4.11,52
2 Renate Groenewold (TVM) 4.12,46
3 Diane Valkenburg (VPZ) 4.13,29

5000 meter
1 Renate Groenewold (TVM) 7.14,90
2 Moniek Kleinsman (Gew. ZH) 7.17,23
3 Gretha Smit (Hofmeier) 7.19,18

1000 meter
1 Stefan Groothuis (ex-Dsb) 1.09,30
2 Simon Kuipers (ex-Dsb) 1.09,53
3 Mark Tuitert (ex-Dsb) 1.09,57

1500 meter
1 Rhian Ket (aPPM) 1.45,89
2 Mark Tuitert (ex-Dsb) 1.46,19
3 Stefan Groothuis (ex-Dsb) 1.46,39

5000 meter
1 Sven Kramer (TVM) 6.20,71
2 Bob de Jong (VPZ) 6.23,13
3 Wouter Olde Heuvel (TVM) 6.25,33

10000 meter
1 Sven Kramer (TVM) 13.04,95
2 Bob de Jong (VPZ) 13.06,60
3 Carl Verheijen (TVM) 13.11,81

Uitslagen NK afstanden Heerenveen 
30 en 31 oktober, 1 november 2009

‘Als ik terugval, dan 
krabbel ik weer op, 
en ik zal er komen, 
verdomme, hoe  
dan ook’

kracHT - Ook op de 500 meter haalde Tuitert het 
podium, maar zijn kracht ligt op de 1500 meter.  Foto: ANP

De NK afstanden waren niet alleen 
goed voor medailles, ook voor 
World Cup-tickets. De eerste drie 
plaatsten zich voor de komende 
reeks World Cups. Omdat Nederland 

per afstand vijf rijders mag  
afvaardigen, worden de overige 
twee plaatsen door de Koninklijke 
Nederlandse Schaatsenrijders Bond 
(KNSB) ingevuld.

We beperken ons tot de uitslag van 
de NK. Tussen haakjes de ploeg 
waarvoor de rijd(st)er uitkomt, 
daarachter de tijden. De 500 meter 
werd tweemaal werd verreden.

VrOuWen
500 meter

1 Annette Gerritsen (ex-Dsb) 38,51 - 38,37
2 Margot Boer (ex-Dsb) 38,44 - 38,63
3 Marianne Timmer (ex-Dsb) 38,78 - 38,98

Mannen
500 meter

1 Jan Smeekens (ex-Dsb) 35,23 - 35,55
2 Ronald Mulder (aPPM) 35,47 - 35,33
3 Mark Tuitert (ex-Dsb) 35,54 - 35,47
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onbevangenheid uit het begin en dat is 
jammer, maar het is nodig om verder te  
komen. Het is het ontrafelen van je per
soonlijkheid en de wereld om je heen. Ik 
kan me voorstellen dat ik dat later waar
devoller vind dan de schaatsprestaties. 
Het is het daarom waard om voor de top
sport te leven.

“Na het EK in 2006 heb ik de kogel door 
de kerk geschoten. Als je ooit het EK heb 
gewonnen, ga je niet meer meedoen om 
een zesde plek. Daar offer ik niet alles 
voor op, voor zo’n doel kan ik niet trainen. 
Toen zei ik: fuck het allrounden. Vanaf dat 
moment ben ik beter en beter geworden.

“Ik heb het doel in mijn hoofd. Ik weet de 
weg die ik ga bewandelen en dat is genoeg. 
Ik weet wie de concurrentie is, hoe hard 
ze rijden en ik weet dat er een hoop te 
doen valt. Ik zal in Vancouver niet starten 
als topfavoriet die de gouden medaille 
even wegkaapt. Dat hoeft ook niet. Ik heb 
mijn pad, mijn weg en mijn doel. Wat de 
rest betreft, dat zien we onderweg wel.”  •

1500 meter en ik kan meedoen voor een 
podiumplaats op het WK allround, maar 
dan moet alles kloppen. En dan nog is het 
de vraag of ik ’m kan winnen, want Sven 
en Håvard Bøkko, die zijn buitencatego
rie. Ik koos voor de 1500 meter.

“Het was heel moeilijk om van die droom 
afscheid te nemen. Ik won het EK allround 
in 2004, het was een bevestiging, het 
klopte. Ik ging nog harder trainen, zocht 
de grens. Ik ging er overheen, mijn ni
veau zakte terwijl de rest omhoog ging. 
Die achterstand inhalen lukte me niet.  
Je moet oppassen dat je niet met die mo
lensteen van die droom om je nek blijft 
lopen en dat doel maar blijft nastreven.

“Je moet dat moment een keer hebben ge
voeld. Ik miste het WK allround in 2006 
door een rugblessure. Ik lag letterlijk  
gevloerd, op bed. Ik heb liggen janken. 
Nadenken ook: hol ik mezelf niet voorbij? 
Een stap terug doen en van daaruit pro
beren terug te komen? Had ik nog nooit 
gedaan. Ik was de weg kwijt, wist gewoon 
niet meer wat ik moest. In godsnaam! En 
dat een maand lang. Mijn vrouw heeft 
veel te verduren gehad, heel veel.
“Ik heb hulp gehad, van Helen, van goede 
vrienden, trainers, een haptonoom. En ik 
heb veel gelezen, over trainingsleer. Ver
diepte me in de werking van het lichaam 
en in emoties. Dat moet je weten, je weet 
dat je ergens in de fout bent gegaan. Je 
wilt inzicht krijgen. Hoe krijg je zoveel 
mogelijk succes? Je verliest wel die  

‘Ik keek naar mezelf. 
Wie ben ik? Ik ben 
Mark, ik kan 
verschrikkelijk 
hard schaatsen’

Man van het weekeinde

Rhian Ket
De strijd bij de mannen was lastig. sven kramer won, 
maar minder overtuigend dan we van hem gewend 
zijn. Mark Tuitert pakte, knap na het Dsb-gezeik, zil-
ver op de 1500 meter en brons op de 500 en 1000 
meter. Duizend meter-beul stefan Groothuis won.
na de 1500 meter was de man bekend. Zwaarste 
afstand, verrassende winnaar. De 26-jarige rhian 
ket van aPPM, de ploeg die het opvallend goed 
deed afgelopen weekeinde, liet alle grote namen 
achter zich. Hij leek op de 1000 meter al hard op 
weg naar een verrassing toen hij zich vergiste en 
nog een rondje in de binnenbaan afwerkte. ket: “Dat 
kwam ontzettend stom over. Mijn trainer Johan de 
Wit zei het na de finish: ‘Je bent in de verkeerde 
baan gefinisht, sukkel!’ Toen had ik het pas door. 
Maar het gevoel was goed, de snelheid was er.” 
Dat bleek een dag later toen ket op de 1500 meter 
als enige onder de 1.46 (1.45,89) dook. Triomfante-
lijk riep hij aan een tafel vol journalisten: “Zo, mijn 
dag is goed!” Hij stelde zich voor aan de verslagge-
vers van wie er één zich een zekere ron ket herin-
nerde, een vroegere sprinter. Of er een band was? 

“Da’s mijn vader.”
ket eindigde vier jaar geleden al eens als vierde  
op de 1500 meter, maar verloor toen van simon  
kuipers de skate-off, waardoor hij niet naar de spe-
len van Turijn mocht.
Hij legde uit dat sindsdien zijn topsportbeleving 
erop vooruit is gegaan. “Doordat ik zie wat sven 
kramer er allemaal voor doet en ook door Gerard 
van Velde, die sinds dit jaar trainer is van onze 
ploeg. Die man is bijna 38, maar als je ziet hoe hard 
hij nog traint! Tja, dacht ik, dan moet ik nóg harder 
kunnen trainen, ik wil immers naar de spelen. en in 
trainingen gaat het ook echt goed tot nu toe. Maar 
dan nog; goud op de 1500 had ik niet verwacht.  
Dit is mijn allereerste medaille op een grote- 
mensentoernooi!”

Mannen van Oranje,

Runnerz.nl Just for winnerz.

Ach leuk die FIFA lijst,
maar echte winnaars 
spelen bij Runnerz.nl
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